

Front

Orange Flavour

VIKVIT-C 1000

Ascorbic Acid (Vitamin C) 1000 mg

Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine.

- Keep this leaflet. You may need to read it again.
- If you have any further questions, ask your doctor, health care provider or pharmacist.
- This medicine has been prescribed for you or your child. Do not pass it on to others. It may harm them, even if their symptoms are the same as yours.
- If any of the side effects gets serious, or if you notice any side effects not listed in this leaflet, please tell your doctor.

COMPOSITION

Each Effervescent tablet contains:

Ascorbic Acid (Vitamin C) USP 1000 mg

Excipients: q.s.

Colour: Sunset Yellow

Excipients: Citric Acid (Anhydrous) , Sodium Bicarbonate , Sodium carbonate (anhydrous), DL-Malic acid, Orange flavour, Maltodextrin, Saccharin sodium, Colloidal Silicon dioxide, Sunset Yellow.

PRESENTATION: Alu-Alu Strip pack of 5 x 4 Tablets

PHARMACO-THERAPEUTIC CLASS:

Vitamins, ATC code: A11GA01

THERAPEUTIC INDICATIONS

VIKVIT C 1000 is indicated in the treatment of vitamin C deficiency and in the temporary states of fatigue.

CONTRAINDICATIONS

- Hypersensitivity to the active substance or to any of the excipients.
- A greater than 1 g daily dose of vitamin C should not be administered to patients with hyperoxaluria.

WARNING AND PRECAUTION

- Talk to your doctor or pharmacist before taking VIKVIT-C 1000 mg, effervescent tablet.
- This medicine contains vitamin C. Other medicines may contain it. Check that you are not taking any other medicines containing vitamin C, including medicines obtained without a prescription. Do not combine them, so as not to exceed the recommended daily dose.
- In the event of persistence of the disorders beyond 1 month of treatment or aggravation of the disorders, a medical opinion is necessary.
- Due to a slightly stimulating effect, it is advisable not to take vitamin C at the end of the day.
- Vitamin C should be used with caution in patients suffering from iron metabolism disorders, predisposed to the formation of urinary or renal lithiasis (presence of crystals in the urine or kidneys) and in subjects deficient in glucose-6 phosphate dehydrogenase.

IF IN DOUBT DO NOT HESITATE TO ASK YOUR DOCTOR OR PHARMACIST FOR ADVICE.

Children and teenagers

This medication is indicated for adults and children over 15 years of age.

Important information about some of the ingredients of your medicine

This medicinal product contains 250 mg of sodium (main component of table salt) per effervescent tablet. This is equivalent to 12.5% of the maximum recommended daily dietary intake of sodium for an adult.

DRUG INTERACTION

- Tell your doctor or pharmacist if you are taking, have recently taken or might take any other medicines.
- Tell your doctor or pharmacist if you are taking deferoxamine or deferiprone, to remove excess iron and aluminum from the blood, or ciclosporin.
- In doses greater than 2 g/day of vitamin C, ascorbic acid can interfere with the following biological tests: blood and urine creatinine and glucose assays (monitoring of diabetes by glucose oxidase test strip).

PREGNANCY AND LACTATION

Pregnancy: This medication should be used during pregnancy only on the advice of your doctor. Ask your doctor or pharmacist before taking any medicine.

Lactation: The use of vitamin C 1000 is to be avoided during breast feeding.

POSIOLOGY AND MODE OF ADMINISTRATION

Orally

Adults and elderly and children over 15 years of age:

Allow to dissolve the tablet in a glass of water. Drink as soon as tablet dissolves, preferably during the morning meal or lunch.

Do not chew or swallow the tablet.

The dosage is 1 effervescent tablet daily

POSSIBLE SIDE EFFECTS

Like all medicines, VIKVIT-C is likely to have side effects, although not everybody will be subjected. High doses (greater than 1 g) promote in some patients the onset of digestive symptoms (heartburn, diarrhea) or urine (precipitation of urate, cysteine and /or oxalate), and can cause hemolysis in G6PD deficient subjects.

EFFECTS ON ABILITY TO DRIVE OR TO USE MACHINES

Adverse effects on the ability to drive or operate machinery have not been observed.

OVERDOSAGE

In case of overdose or accidental poisoning, notify a doctor immediately.

STORAGE CONDITIONS

Store below 30°C. Protect from moisture, Keep out of reach of children

Terms of Delivery: List II

Date of Revision of text: June 2023

Manufactured For:

ACTON PHARMA PVT. LTD.

49-A, Navyug Apts, F-Block, Vikas Puri, New Delhi – 110018, INDIA.

www.actonpharma.com

Manufactured By:

Fulfile Healthcare Pvt. Ltd.

Plot No.59, Kedia Industrial Development Corporation, Village- Dhaku, Taluka - Khalapur, District - Raigad, Dhaku - 410203, Maharashtra, India.

PME000239.0723-V01

Back

Goût Orange

VIKVIT-C 1000

Acide ascorbique (Vitamine C) 1000 mg

Veillez lire attentivement l'intégralité de cette notice avant de prendre ce médicament.

- Gardez cette notice, vous pourriez avoir besoin de la relire.
- Si vous avez toute autre question, si vous avez un doute, demandez plus d'informations à votre médecin ou à votre pharmacien.
- Ce médicament vous a été personnellement prescrit. Ne le donnez jamais à quelqu'un d'autre, même en cas de symptômes identiques, cela pourrait lui être nocif.
- Si l'un des effets indésirables devient grave ou si vous remarquez un effet indésirable non mentionné dans cette notice, parlez-en à votre médecin ou à votre pharmacien.

COMPOSITION

Chaque comprimé effervescent contient :

Acide ascorbique (Vitamine C) USP 1000 mg

Excipients: q.s.

Couleur: Coucher de soleil jaune

Excipients: Acide citrique(anhydre), bicarbonate de sodium, carbonate de sodium(anhydre), Acide malique DL, arôme d'orange, maltodextrin, saccharine de sodium, dioxyde de silicium colloïdal, Coucher de soleil jaune

PRESENTATION: 5 plaquettes de 4 comprimés.

CLASSE PHARMACOTHERAPEUTIQUE:

Vitamines, ATC code: A11GA01

INDICATIONS THERAPEUTIQUES

Vikvit C 1000 est indiqué chez l'adulte dans le traitement de la carence en vitamine C et dans les états passagers de fatigue

CONTRE-INDICATIONS

- Hypersensibilité à la substance active, à l'un des excipients.
- A des doses supérieures à 1 g par jour, la vitamine C ne doit pas être administrée aux patients présentant une hyperoxalurie.

PRECAUTIONS D'EMPLOI ET MISES EN GARDE SPECIALES

- Adressez-vous à votre médecin ou pharmacien avant de prendre VIKVIT-C 1000 mg, comprimé effervescent.
- **Ce médicament contient de la vitamine C. D'autres médicaments en contiennent.**
- Vérifiez que vous ne prenez pas d'autres médicaments contenant de la vitamine C, y compris si ce sont des médicaments obtenus sans prescription.
- Ne les associez pas, afin de ne pas dépasser la dose quotidienne recommandée.
- En cas de persistance des troubles au-delà de 1 mois de traitement ou d'aggravation des troubles, un avis médical est nécessaire.
- En raison d'un effet légèrement stimulant, il est souhaitable de ne pas prendre la vitamine C en fin de journée.
- La vitamine C doit être utilisée avec précaution chez les patients souffrant de troubles du métabolisme du fer, prédisposés à la formation de lithiases urinaires ou rénales (présence de cristaux dans les urines ou les reins) et chez les sujets déficients en glucose-6 phosphate déshydrogénase.

EN CAS DE DOUTE NE PAS HESITER A DEMANDER L'AVIS DE VOTRE MEDECIN OU DE VOTRE PHARMACIEN.

Enfants et adolescents

Ce médicament est indiqué chez les adultes et les enfants de plus de 15 ans.

***Informations importantes sur certains des ingrédients de votre médicament.**

Ce médicament contient 250 mg de sodium (composant principal du sel de table) par comprimé effervescent. Cela équivaut à 12,5 % de l'apport alimentaire quotidien maximal recommandé de sodium pour un adulte.

INTERACTIONS MEDICAMENTEUSES

- Informez votre médecin ou pharmacien si vous prenez, avez récemment pris ou pourriez prendre tout autre médicament.

- Informez votre médecin ou pharmacien si vous prenez de la déféroxamine ou de la déféripnone, pour éliminer l'excès de fer et d'aluminium du sang, ou de la ciclosporine.
- A doses supérieures à 2 g/jour en vitamine C, l'acide ascorbique peut interférer avec les tests biologiques suivants: dosages de la créatinine et du glucose sanguins et urinaires (contrôle du diabète par tigelette à la glucose-oxydase).

GROSSESSE ET ALLAITEMENT

Grossesse: Ce médicament ne sera utilisé pendant la grossesse que sur les conseils de votre médecin. Demandez conseil à votre médecin ou à votre pharmacien avant de prendre tout médicament.

Allaitement: L'utilisation de la vitamine C 1000 est à éviter pendant l'allaitement.

POSIOLOGIE ET MODE D'EMPLOI

Voie orale

RESERVE A L'ADULTE ET A L'ENFANT ≥ 15 ANS.

Laisser dissoudre complètement le comprimé dans un verre d'eau.

Boire immédiatement après dissolution complète, de préférence pendant le repas du matin ou du midi.

Ne pas croquer ou avaler le comprimé.

La posologie est de 1 comprimé effervescent par jour.

EFFETS INDESIRABLES

Comme tous les médicaments, VIKVIT C 1000 est susceptible d'avoir des effets indésirables, bien que tout le monde n'y soit pas sujet. Les doses élevées (supérieures à 1 g) favorisent chez certains sujets l'apparition de troubles digestifs (brûlures gastriques, diarrhée) ou urinaires (précipitation de calculs d'urate, de cystine et/ou d'oxalate), et peuvent provoquer une hémolyse chez les sujets déficients en G6PD.

EFFETS SUR LA CAPACITÉ À CONDUIRE OU À UTILISER DES MACHINES:

Des effets indésirables sur l'aptitude à conduire des véhicules ou à utiliser des machines n'ont pas été observés.

SURDOSAGE

In cas de surdosage ou d'intoxication accidentelle, prévenir en urgence un médecin.

CONDITIONS DE CONSERVATION

Conservé dans un endroit frais et sec, à l'abri de l'humidité, en dessous de 30°C.

Tenir hors de la portée et de la vue des enfants.

Terms of Delivrance: List II

Date de révision du texte: Juin 2023

Fabriqué pour:

ACTON PHARMA PVT.LTD.

49-A, Navyug Apts, F-Block, Vikas Puri, New Delhi – 110018, INDIA.

www.actonpharma.com

Fabriqué par:

Fulfile Healthcare Pvt. Ltd.

Plot No.59, Kedia Industrial Development Corporation, Village- Dhaku, Taluka - Khalapur, District - Raigad, Dhaku - 410203, Maharashtra, India.

PME000239.0723-V01

CLIENT NAME	: ACTON PHARMA	Black
PRODUCT NAME	: VIKVIT C 1000 LEAFLET	
CARTON SIZE	: 130 x 225 mm (L x H)	
REMARKS	:	
REVISION NO. & DATE	:	

Customer : Nobal Print -n-Pack	Location : NA	Date : 26-7-2023
Product Code : PME000239.0723-V01	Market : NA	Pharma Code :
Product Name : Vikvit C 1000 Leaflet P1601	Carton Style :	
Dimension : 130 L x 225 H mm		
Substrate : 60 Gsm Mapletho		
Surface Finishing :		
Colours Front : BLACK		
Non Printing Colours :		
Note-This approval will be considered for the final printing. Please recheck for corrections indicated earlier, in this proof also.		
Prepared By	Checked By	Profile Checked